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Abstract (en)
The method involves applying a coating on a substrate (B) by a high-pressure, gravure or offset printing by a rotary printing machine. An optically
visible or invisible pattern or effect is obtained by exposure of a magnetic field on a magnetic pigment (2) and/or particles in the coating during
running of the printing machine. The pattern or the effect after exposure to the magnetic field in the coating is fixed by drying or radiation. The
magnetic field is generated by a permanent- or electromagnet (3), an intermediate layer and a magnetizing head. An independent claim is also
included for a device for executing a method for producing an optically visible or invisible effect or pattern in a coating.

Abstract (de)
Die vorliegende Erfindung beschreibt ein Verfahren und Vorrichtungen zum Erzeugen optisch sichtbarer oder unsichtbarer Effekte in
einer Beschichtung, die magnetische oder magnetisierbare Pigmente und / oder Partikel enthält, unter Einwirkung eines Magnetfeldes.
Kennzeichnend für diese Effekte ist, dass der Effekt durch Magnetfeld erzeugende Vorrichtungen während des Maschinendurchlaufs durch
eine Rotationsdruckmaschine direkt auf der auf dem Bedruckstoff befindlichen Schicht oder indirekt in der Schicht vor der Applikation auf den
Bedruckstoff bewirkt wird. Als Magnetfeld erzeugende Einrichtungen sind magnetisch beschreibbare Platten oder Folien vorgesehen, die auch
einem Zylinder einer Druckmaschine aufspannbar sind.
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